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Dajka
Pedagógiai munkatárs
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Hõ- és hangszigetelõ
Gipszkartonszerelõ

Idén tartottákLakiteleken
az ,Országos Polgárőr Napot
ahol azZalaegerszeg Év Pol-
gárőr Települése kitüntető
címben részesült. Az elisme-
rést , azdr. Túrós Andrástól
Országos Polgárőr Szövetség
elnökétől és dr. Rétvári Bence
belügyminiszter-helyettestől vet-
te át polgár-Balaicz Zoltán
mester. Jelen volt továbbá Le-
zsák Sándor, a Magyar Or-
szággyűlés alelnöke, Nyitrai
Zsolt miniszterelnöki biztos,
Balogh János országos rendőr-
főkapitány és számos rend-
védelmi vezető is.

– Köszönöm a felterjesz-
tést Sándor Dénesnek, a Ren-

Zalaegerszeg az Év Polgárőr Települése
dért Zalai Közbiztonsági és
Polgárőr Egyesület elnökének,
valamint a támogatást Horváth
Róbertnek, a Zala Vármegyei
Polgárőr Szövetség elnökének.
Gratulálok minden zalaeger-
szegi polgárőr szervezetnek és
minden zalaegerszegi polgár-
őrnek a kiváló munkájához, hi-
szen nekik is köszönhető, hogy
évről évre Zalaegerszeg lehet a
legbiztonságosabb város!

Az előző évben is Zala-
egerszeg volt a legbiztonságo-
sabb város az 50 ezer fő feletti
települési kategóriában. Ennek
elérésében meghatározó sze-
repe van a rendőrség mellett a
polgárőröknek.

Köszönetet mondott a zalaegerszegi polgárőröknek Balaicz
Zoltán.
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A jogszolgáltatás és az
igazság nem jár mindig kéz a
kézben. Elég egy hanyagul
nyitva felejtett jogi kiskapu,
azon kisétálva kettéválhatnak
útjaik. Úgy, mint a Veszprémi
Törvényszék nemváltoztatást
támogató ítélete esetében is
előfordult. A döntés értelmé-
ben egy transznemű nő is élhet
a Nők 40 kedvezményes nyug-
díj lehetőségével.

Sok minden történt az el-
múlt években. Olyan dolgok,
amikre évtizedekkel korábban
gondolni sem mertünk. Sajnos
megváltozott a világ, s úgy tű-
nik a többség kerül háttérbe az
agresszív kisebbséggel szemben.

Csak leírva tűnhet egyelőre
képtelenségnek, de az emberi
evolúció jelenlegi állása sze-
rint nem abszurd az alábbi
elképzelt történet:

Egy szép napon megszü-
letik . Cseperedik aMimóza
kislány, szemrevaló bakfis lesz

Hogyan váltsunk nemet?
Egy nagy vihart kavart törvényszéki ítélet margójára

belőle. Aztán valami váratlan
történik; egyre inkább úgy ér-
zi, hogy ereiben férfivér csör-
gedezik. A szép, új világnak
köszönhetően nincs akadálya
annak, hogy a férfitársadalom
tagjának vallhassa magát.

Mátyás lesz az új kereszt-
neve, amihez új vezetéknevet
is kellene választani. A Rákosi
jut hirtelen eszébe, de párosí-
tás után elveti. Rossz csengése
van…

Corvin! – ugrik be hirte-
len. Király is volt, igazságos
is, szerette a nép. Igen, ezzel a
névvel öröm lesz az élet Ma-
gyarországon.

Különösen úgy, hogy az
országban serénykedő külföldi
jogvédő civil szervezetek a
hona alá nyúlnak. Segítsé-
gükkel bekerül a nemváltók
esti egyetemére, ahol a kö-
zépkori Magyarország előadá-
son szembesül névrokonával, a
királlyal. Visegrádi palota, Fe-

kete sereg, Corvinák, Beatrix
királyné… Istenem!

Ettől a naptól kezdve nincs
nyugta. Szerencsére ott vannak
az önzetlen segítők, a haladó
civil szervezetek. Ellátják jogi
tanácsokkal.

A történet Justitia szenté-
lyében folytatódik. A bölcsek
belátják, hogy az írások szerint
Mátyásnak igaza van. Jár neki
a Visegrádi vár, a Fekete sereg,
a Corvinákkal teli könyvtár.

Csak a Duna jegén történő ki-
rályválasztással akadt egy kis
gond. Nehezen találtak olyan
kivitelezőt, aki a forró nyárban
műjégpályát csinált volna a
folyóból.

Ám a legnagyobb problé-
mát a királyné kiválasztása
okozta. Mátyás ugyanis ma-
kacsul ragaszkodott olyan társ-
hoz, aki mielőtt Beatrix lett,
Balambér volt…

Ekler Elemér

Justitia mérlegel. Nem neki kell becsukni a jogi kiskaput…

A Zala Vármegyei Rendőr-
főkapitányság vezetője július
1-jei hatállyai új személyeket
bízott meg a kapitányság-
vezetői feladatok ellátásával.

Dr. Vereckei Csaba rendőr
dandártábornok a Zala Vár-
megyei Rendőr-főkapitányság
vezetője megbízta dr. Farsang
Boglárka rendőr alezredest a
Keszthelyi Rendőrkapitányság
kapitányságvezetői feladatai-
nak ellátásával.

Új rendőrkapitány Egerszegen és Keszthelyen
Zala vármegye rendőrfő-

kapitányának javaslatára dr.
Balogh János rendőr altábor-
nagy, országos rendőrfőkapi-
tány a Zalaegerszegi Rendőr-
kapitányság kapitányságveze-
tői feladatainak ellátásával dr.
Andor László rendőr alezredest
bízta meg.

A megbízott vezetők 2023.
július 1-jei hatállyal töltik be új
beosztásukat. (Forrás: Zala Vár-
megyei Rendőr-főkapitányság)

Dr. Farsang Boglárka és dr. Andor László kinevezésük után.

Se sms-ben, se messengeren!
Kérjük, hogy szerkesztőségünknek se sms-ben, se messengeren

ne küldjenek

fotókat, írásokat, közleményeket!
Ezeket e-mailon fogadjuk a következő címeken:

zalataj@zelkanet.hu

zalatajkiado@gmail.com

Köszönettel:
a Zalatáj szerkesztősége



Az oldal a Zala Vármegyei Kormányhivatal
támogatásával készült.

Természetesnek tűnik, hogy
egészségünk védelme rendkí-
vül fontos az év minden ré-
szében. Nyáron azonban még
fokozottabban kell figyelnünk,
hiszen a kánikula – a meglévő
veszélyforrások mellett – plusz
megterhelést jelent szerveze-
tünknek. Összeállításunk az
egészséges életmóddal kapcso-
latos rendezvényeket, tanácso-
kat szedte csokorba.

Egészségdélután a kormány-
hivatalban

Vércukor- és vérnyomás-
mérés, testzsírszázalék-, CO-
mérés dohányosoknak. Többek
között ezen szűrések igénybe-
vételére is mód nyílt a Zala
Vármegyei Kormányhivatal ál-
tal szervezett munkahelyi
egészségdélutánon a zalai me-
gyeszékhelyen.

A 2023-ban indult rendez-
vénysorozat ezúttal a kor-
mányhivatal Kosztolányi utcai
központjában dolgozók számá-
ra kínált lehetőséget arra, hogy
időt takarítva meg, a munka-

Középpontban az egészségünk

helyükön fordíthassak figyel-
met az egészségükre. Az egész-
ségdélutánon részt vett dr. Sif-
ter Rózsa, Zala vármegye fő-
ispánja is, aki hangsúlyozta, az
egészség megőrzése a munka-
vállaló és a munkáltató szá-
mára egyaránt fontos. A mun-
kahelyekre szervezett szűrések
pedig megkönnyítik, hogy a dol-
gozók felszabadultan, szorongás-
mentesen tájékozódjanak, te-
hessenek fel kérdéseket a szak-
embereknek. Ezt igazolja az
egészségdélután iránti érdeklő-
dés – tette hozzá a főispán.

A program során a kor-
mányhivatal szakemberei, mun-
katársai felhívták a figyelmet a
népegészségügyi ingyenes szű-
rővizsgálatok, az önvizsgálat,
az egészséges életmód és a
prevenció fontosságára, lehe-
tőséget kínáltak továbbá az
általános állapotfelmérésre is.

A résztvevőknek különféle de-
monstrációs eszközökkel mu-
tatták a be a leggyakoribb testi
elváltozásokat: megnézhették azt
is, hogy néz ki egy rákos, illet-
ve egy egészséges tüdő, és a
különféle illuminált állapotokat
szimuláló, úgynevezett részeg-
szemüveget is kipróbálhatták.

Évente közel 30 ezer magyar
hal meg dohányzás miatt

A Zala Vármegyei Kor-
mányhivatal Népegészségügyi
Főosztálya a Dohányzásmen-
tes Világnaphoz kapcsolódóan
felvilágosító rendezvényt tar-
tott az oktatási intézmények-
ben dolgozó pedagógusok és
védőnők részére.

Az Egészségügyi Világ-
szervezet (WHO) kezdemé-
nyezésére 1988 óta minden év-
ben május 31. a Dohányzás-
mentes Világnap, mely első-
sorban a dohányzás veszélyei-
re, szövődményeire hívja fel
a figyelmet. Földünkön nap-
jainkban mintegy 1,3 milliárd
ember dohányzik rendszere-

sen, a dohányzás pedig évente
8 millió ember halálát okozza
annak ellenére, hogy az meg-
előzhető lenne. Erről dr. Varga
Andrea, a Zala Vármegyei
Kormányhivatal főigazgatója
beszélt köszöntőjében.

– A dohányzás nem csak
egy rossz szokás, hanem kró-
nikus betegségek előidézője is.
A dohányos hajlamosabb lehet
sok más betegség mellett a
szívinfarktusra, az érszűkü-
letre, a tüdőrákra, de a dohány-
zás a passzív dohányosokra is
kétszer olyan veszélyes. Ma-
gyarország lakosságának 35
százaléka dohányos, ezzel a
világranglista dobogós helyén
állunk. Hazánkban évente mint-
egy 30 ezer ember halálát
okozza a dohányzás, mely a
tüdőrák okozta halálozások
90-95 százalékáért, az összes
rákbetegség 30-35 százalékáért

felelős, ezért visszaszorítása a
legfontosabb népegészségügyi
feladat – hangsúlyozta a fő-
igazgató.

A rendezvényen meghívott
előadóként vett részt dr. Kim-
mel Zsófia, a Nemzeti Nép-
egészségügyi Központ Nép-
egészségügyi Stratégiai, Egész-
ségfejlesztési és Egészségmo-
nitorozási Főosztály Egészség-
monitorozási Osztályának egész-
ségfejlesztő referense. A szak-
ember elmondta: bár a 2000-es
évek elejétől, a jogszabályi hát-
tér megteremtése óta folyama-
tosan csökken a dohányzás a
felnőtt és gyermek lakosság kö-
rében, még mindig számottevő.

Megfelelő a természetes für-
dőhelyek vízminősége Zalában

Zala vármegye illetékessé-
gi területén összesen 14 enge-
déllyel rendelkező természetes
fürdőhely várja a felfrissülni
vágyókat, ebből 9 a Balaton-
parton található.

A vármegye kijelölt termé-
szetes fürdőhelyei:

Balatongyörök – Községi
Strand, Szépkilátó Strand

Vonyarcvashegy – Lidó Strand
Gyenesdiás – Diási Játék-

strand, Gyenesi Lidó Strand
Keszthely – Helikon Strand,

Libás Strand, Városi Strand és
a Hotel Helikon strandja

Hévíz – Tófürdő
Zalaegerszeg – Gébárti Tó-

strand
Zalalövő – Borostyán Tó-

strand
Kistolmács – Kistolmácsi

Szabadstrand
Kustánszeg – Kustánszegi

Tóstrand
A fürdőhelyek közegész-

ségügyi-járványügyi ellenőrzé-
se folyamatos, a fürdővíz hasz-
nálat-engedélyezési eljárásokat
a Zala Vármegyei Kormány-

hivatal Népegészségügyi Fő-
osztálya 2023-ban is lefolytat-
ta. A vizsgálatok alapján meg-
állapítható, hogy Zala várme-
gye területén nincs érvényben
fürdési tilalom, a vízminőség-
gel kapcsolatban egyik ter-
mészetes fürdőhely esetében
sem merült fel probléma.

A fürdővíz minőségének
negatív irányba történő válto-
zása, vagy szabálytalanság ész-
lelése esetén – a fürdőzők
egészsége érdekében – a kor-
mányhivatal érintett szervezeti
egysége azonnal megteszi a
szükséges intézkedéseket.

Javaslatok, tanácsok:
• lázasan, betegen ne láto-

gassuk a strandokat;
• felhevült testtel ne ugor-

junk a vízbe;
• a gyermekeket ne hagyjuk

felügyelet nélkül;
• a fürdőzők részére szóló

írásos üzemeltetői tájékoztató-
ban, házirendben foglaltakat
tartsuk be.

A kánikula veszélyei

Az átlagosnál melegebb
időjárás megterhelő az egész-
séges szervezetre is, illetve bár-
kinél okozhat egészségügyi pa-
naszokat, kellemetlen tünete-
ket, dekoncentrációt. Különö-
sen veszélyeztetett csoportok a
kisgyermekek, az idősek, vala-
mint a szív- és érrendszeri be-
tegségben szenvedők. Ilyenkor
fokozottan oda kell figyelni a
folyadékbevitelre, érdemes ke-
rülni a kávé, az alkohol, a ma-
gas koffein és cukortartalmú
üdítők, zsíros ételek fogyasztását.

Ajánlott bő, szellőző ruhá-
zattal és naptejjel védekezni a
leégés ellen, 11 és 15 óra kö-
zött lehetőség szerint húzódjon
mindenki árnyékba. Ne hagy-
ják a gyermekeket, állatokat
tűző napon parkoló autóban!

Számos szűrésre nyílt alkalom a kormányhivatalban.

Összesen 14 engedéllyel rendelkező természetes fürdőhely
várja a vendégeket Zala vármegyében.

32023. július 20. Zalatáj
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* 2015. decemberében veszítettük el kollégánkat, ,Flamot
vagyis Végs búcsút azonban nem veszünkFarkas Lászlót. ő
t  le, hiszen egyéniségére, bölcsességére, atyai barátságáraő
mindig emlékezni fogunk. Arról nem is beszélve, hogy rajzai,
írásai itt vannak velünk.

Karikatúrái segítségével a nyomtatott számaiban aZalatáj
múltba tekintünk. A válogatás az adott korba repíti vissza
olvasóinkat, s bennünk is felidézi a Flammal együtt töltött
éveket.

• Ingatlankezelés
Épületek, lakások felújítása•

• Köztéri bútorok (padok, szemetesek) gyártása
Járdák, lépcsők felújítása, térkövezés•

• Hibaelhárítás
Épületek, lépcsőházak takarítása•

• Kémény-béléscsövezés
Asztalos- és lakatosmunkák•

• Társasházi közös képviselet ellátása
internetes lekérdezési lehetőséggel

8900 Zalaegerszeg,
Kert u. 39.

Telefon: 92/312-730
92/511-670

VÁROSI ÜGYFÉLSZOLGÁLATI IRODA: ZALAEGERSZEG, DEÁK TÉR 3-5/C FSZ.

* Múltidézés Flam rajzaival

(2014.07.17.)

(2014.08.21.)

(2014.09.)

Nosztalgia

Skizofrén állapot

Kampány idején

– Istenem, hol vannak azok a régi szép NDK-s idők!...

– Négy éve még mindhárom baloldali képviselőjelöltünkkel
egy pártban voltam. Most három felé mégsem szavazhatok!

– Házastársi kötelezettségszegési eljárást fogok kezdemé-
nyezni ellened az Európai Uniónál!...

Értesüljön híreinkről,
írásainkról, képgalériákról

a Facebookon is!
Keresse ott a

adatlapját,Zalatáj Kiadó
és a Tetszik gombra

kattintás után
értesülhet

internetes tartalmainkról is.

Felnőttképzési engedély: E/2020/000146

Elérhetőségek:

email.: titzala@t-online.hu

Telefon: 30-429-0057 / 30-477-6070

www.titzala.hu

Telefon: 92/596-936,

e-mail cím:

zalataj@zelkanet.hu

Elérhetõségeink:



Zala Vármegye Önkormányza-
tának részvételével több nem-
zetközi pályázat is benyújtásra
került az elmúlt időszakban.
Erről adott lapunknak részletes
összefoglalót , adr. Pál Attila
közgyűlés elnöke.

Kerékpáros desztinációs mo-
dell létrehozása a szlovén-
magyar határrégióban

Az előző időszakban meg-
valósított projekteknek köszön-
hetően a határon átnyúló inf-
rastruktúra hiányzó szakaszai
elkészültek, és megannyi szol-
gáltatás és újonnan kifejlesztett
turisztikai termék és csomag
került kidolgozásra. A határ
mindkét oldalán számos tema-
tikus útvonalat alakítottak ki.
Nagy kihívást jelent azonban a
köztük lévő szinergiák megte-
remtése, új, határon átnyúló tu-
risztikai kínálat kialakítása,
azok összekapcsolása és koor-
dinálása, valamint új, kevésbé
látogatott vidéki területek és
azok érdekelt feleinek bevoná-
sa a kerékpáros turizmusba.

A kihívás abban rejlik, hogy
a múltban megvalósított szá-
mos projekt ellenére a területen
még mindig rengeteg a kiak-
názatlan turisztikai potenciál.
Hiányzik a hatékony és közös,
határon átnyúló együttműködés
a turisztikai szolgáltatások és
a legfontosabb szereplők között
az útvonal mentén, és nincse-
nek olyan regionális, nemzeti
vagy határon átnyúló deszti-
náció-menedzsment struktúrák,
amelyek támogatnák a közös
márkaépítést, a minőségirányí-
tást, a kapacitásépítést, az útvo-

A vármegye nemzetközi pályázatai
nal karbantartást és a régió nép-
szerűsítését. A turizmus szerve-
zeti és pénzügyi rendszere mind-
két oldalon nemzeti szinten
központosított, regionális szinten
pedig gyakorlatilag nem létezik.
Van néhány együttműködési kez-
deményezés, amelyekben csak
2-3 szolgáltató vesz részt, de
együttműködésük nem állandó
és nem intézményesített.

Korábban a fejlesztési intéz-
kedések a megfelelő infrastruk-
túrára, információs rendszerekre
és marketingeszközökre összpon-
tosítottak, nem pedig a meglé-
vő emberi erőforrások fejlesz-
tésére és kihasználására. A háló-
zatépítési tevékenységek ellené-
re a turisztikai szolgáltatók még
mindig nem rendelkeznek ele-
gendő ismerettel arról, hogyan
tudnának jobban együttműködni
egymással. Így a fent felsorolt
kihívásokon túlmenően a határ
mindkét oldalán átfogó képzés-
re van szükség, mivel a kerék-
páros szolgáltatóknál gyakran
hiányzik a történetmesélés, az
élményalapú szolgáltatásfejlesz-
tés, a marketing és a digitális
készségek terén szerzett tudás.

Állampolgári bevonás növelése

Egy másik szlovén-magyar
együttműködés célja a projekt-
partnerek, az önkormányzatok,
a helyi közösségek és az állam-
polgárok közötti információcse-
re javítása, az együttműködés fo-
kozása, az önkormányzatok ka-
pacitásának erősítése az állam-
polgári bevonás növelése érde-
kében, kifejezetten a körkörös
gazdaság ösztönzésére irányuló
stratégiák készítése terén.

A határon átnyúló együtt-
működéssel lehetőség nyílik a
tapasztalatcserére és a jó gya-
korlatok egymás felé történő
bemutatására, a lakosság job-
ban részese lehet a helyi közös-
ségnek, és nagyobb mértékben
azonosulhat az önkormányza-
tok céljaival és elképzeléseivel.

Hiperbár oxigénterápiás ke-
zelés hatásainak kutatása

A grazi egyetemmel közö-
sen egy osztrák-magyar Inter-
reg pályázat is hamarosan be-
nyújtásra kerül, ebben a hiper-
bár oxigénterápiás kezelés ha-
tásait kutatjuk, kiemelt figyel-
met fordítva a poszt COVID ke-
zelésére, valamint a társadalom-
biztosítási finanszírozás lehető-
ségeit is körbejárjuk. A kutatás
és szakmai együttműködés mel-
lett az oktatásfejlesztés és a hi-
perbár oxigénterápia népszerű-
sítése is a projekt része.

Energia csúcsterhelés csök-
kentése

Az energia csúcsterhelés csök-
kentésére is benyújtásra került
egy transznacionális pályázat,
ezt egy szlovén szervezet koor-
dinálja. A projekt keretében kí-
sérleti megoldásokat tesztelünk,
a megtermelt energia és az
elektromos hálózatba irányuló
terhelés közötti egyensúlyhiány
megoldására javaslatokat dolgo-
zunk ki. Zala Vármegye Önkor-
mányzata tervezett tevékenysé-
gei között szerepel egy energia-
közösség létrehozása és ennek
megvalósításából eredő ered-
mények és előnyök bemutatása.

Pályázatok közös programokra

A Bethlen Gábor Alapke-
zelő Zrt. idén is kiírta pályáza-
tát a határon túli testvérte-
lepülésekkel és megyékkel való
közös programok megvalósítá-
sára, melyre Zala Vármegye
Önkormányzat két pályázatot
nyújtott be egyik székelyföldi
testvérmegyéjével, Kovászná-
val. Az egyik pályázat témája
a hagyományőrzés a nevelésben.
A Kovászna Megye Tanácsa
fenntartásában működő és 1954-
ben alapított Sepsiszentgyörgyi
Művészeti és Népiskola műkö-
dését ismernénk meg és koráb-
bi, Muravidékkel és a Göcseji
Tudásközponttal közös kézmű-
ves örökség megőrzésére irá-
nyuló programunk eredmé-
nyeit osztanánk meg a kovász-
naiakkal.

A másik pályázatban a fiatal
vállalkozókra, a start up prog-
ramok jó példáira, innovatív
kutatási és oktatási programok-
ra helyeznénk a hangsúlyt. A
projekt eredményeként aktív
kapcsolatok alakulhatnak ki Za-
la vármegye és Kovászna me-
gye gazdaságfejlesztését irányí-
tó megyei szerepelők között.

Dr. Pál Attila

Zala vármegye, továbbá és
Lenti, Rédics Külsősárdés
összefogásával újult meg a
Lentit Rédiccsel összekötő ke-
rékpárút.

– Községünk lakóinak nagy-
szerű ez a beruházás, meg-
könnyíti a bejutást Lentibe

Világító kerékpárutat adtak át
azok számára, akiknek nem áll
rendelkezésükre személygép-
kocsi. – hangzott Soós Endréné
rédicsi polgármester köszöntő-
jében az ünnepélyes átadáson.
– Emellett remek sportolási le-
hetőséget is nyújt a kerékpáro-
zás szerelmeseinek.

Az eseményen jelen volt
Vigh László országgyűlési kép-
viselő, aki hangsúlyozta: közel
négyezer jármű halad át na-
ponta a 75-ös számú főúton,
ami már az élhetőség határát
súrolja. Ettől kezdve felértéke-
lődik az, amit a kerékpárutakról
gondolhatunk, hiszen biztonsá-
gos és egészséges közlekedési
formát valósít meg.

Pácsonyi Imre, a Zala Vár-
megyei Közgyűlés alelnöke az
átadásra is kerékpárral érkezett,
beszédében a Zala két keréken
projekt fejlesztéseit részletezte:

– 2014-ben kezdte el a vár-
megyei önkormányzat a prog-
ramot. Fő célkitűzésünk, hogy
Zala megye úthálózatát egé-
szítsük ki és alakítsuk oly mó-
don, hogy minél több kerék-
párszakaszt építsünk meg, vagy
újítsunk fel. A rédicsi szakasz
azért is nagyon fontos, mert
kapcsolódik az Eurovelo 13
(Vasfüggöny útvonal) szaka-
szaihoz, annak egy részét alkot-

ja, valamint Lenti térségének és
Hetésnek ad jó megközelítési
lehetőséget.

– Nagy szükség volt a Ré-
dics és Lentit összekötő ke-
rékpárút felújítására, amely im-
már kétsávossá vált, és külön-
leges, foszforeszkáló, sötéte-
déskor világító borítást kapott
– mondta Len-Horváth László,
ti polgármestere. – Sokan in-
gáznak Rédicsről és Külsősárd-
ról Lentibe, számukra bizton-
ságossá és nyugodttá válik a
közlekedés. Nem felejthetjük
el a turisztikai szerepét sem a
kerékpárutaknak, Lentiben több
mint húsz kilométer kerékpárút
van folyamatosan végezzük az
úthálózat felújítását. Belterületi
kerékpárútjaink csatlakozást
biztosítanak a most átadott út-
szakaszhoz is, így megkönnyít-
ve a kerékpáros közlekedést
akár a városközpont, vagy ép-
pen a Lendvadedes felé vezető
kerékpárúthoz.

dj
Horváth László, Pácsonyi Imre, Vigh László és Pete Polgár
Máté plébános is kipróbálta kétkeréken a bicikliutat.
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Magyarország erősségét a
tudásra és munkára épülő gaz-
daság adja, amit a sikeres
technikumok jelenítenek meg
– jelentette ki a Kulturális és
Innovációs Minisztérium inno-
vációért és felsőoktatásért fele-
lős államtitkára minap Zala-
egerszegen.

Hankó Balázs Zalaeger-a
szegi Szakképzési Centrum
Széchenyi István Technikum
épületenergetikai korszerűsíté-
sének   záróünnepségén   emlé-
keztetett rá, hogy a szakképzés
megújítása – amelynek egyik
pillére a duális képzés – a
Szakképzés 4.0 programmal
2019-2020-ban elkezdődött.

A duális képzés során a
diákok a tanulás mellett a gaz-
dasági cégeknél gyakorlatot és
tapasztalatot szereznek arról,
hogy mit jelent a mindenna-
pokban dolgozni – mutatott rá
a Hankó Balázs.

A másik fontos eleme a
programnak a digitális szak-
képzés, amelynek érdekében

Megújult Zalaegerszegen a Széchenyi-technikum
Magyarország gazdasága tudásra és munkára épül

megújították a tananyagot és a
tankönyvek jelentős részét. Az
eredményességet jelzi, hogy
idén 33 ezren digitálisan tették
le a szakmai vizsgát – tette
hozzá.

Az államtitkár ugyancsak
fontos követelménynek nevez-
te, hogy a szakképzés a ma-
gyar gazdaság, illetve a ma-
gyar munkaerőpiaci igényeket
szolgálja.

Balaicz Zoltán, Zalaeger-
szeg polgármestere elmondta:
a közgyűlés által elfogadott,
tíz évre szóló program egyik
fontos pontja volt, hogy 2024-
ig a városban felújítsák a
nevelési és oktatási intézmé-
nyeket. Ennek eredményeként
a zalai vármegyeszékhelyen
modern körülmények között
tanulhatnak a diákok.

Szabó Károly Zalaeger-, a
szegi Szakképzési Centrum
kancellárja kiemelte: az 55
éves épület felújítási munkái
az oktatás mellett zajlottak. Az
energetikai korszerűsítés ré-

szeként megújult a tető- és a
vízszigetelés, valamint a hom-
lokzatok hőszigetelése. A nyí-
lászárókat kicserélték, így már
az elmúlt évben is jelentős
energiamegtakarítást értek el.

A rekonstrukció mintegy
686 millió forintos költségét
Kehop-forrásból finanszírozták.

A kancellár azt is elmond-
ta: a technikum tanulólétszáma

az elmúlt években folyamato-
san nőtt. Jelenleg 553-an nap-
pali, 116-an pedig felnőtt kép-
zésben vesznek részt. Az isko-
la jó hírnevének köszönhetően
az elmúlt években a kilencedik
évfolyamra felvett tanulók lét-
száma megduplázódott, míg a
lemorzsolódás a nappali tago-
zaton 3 százalék alá csökkent –
tette hozzá. ( )MTI

A 686 millió forintos rekonstrukció költségét Kehop-forrásból
fedezték.

Fotó: ifj. Vigh LászlóFotó: ifj. Vigh László

A számolt be annakZalatáj
idején arról, hogy az őshonos
lovakból álló ménes-gyűrűsi
ből több állat is eltűnt. Az ak-
kori információk több ló ello-
pásáról szóltak. Ám a rendőr-
ségi nyomozás során arra a
megállapításra jutottak, hogy
csak egyetlen lovat lovasított
meg egy helybéli férfi.

Időközben elkészült a vád-
irat is. A Zala Vármegyei Fő-
ügyészség szerint „a 27 éves
gyűrűsi lakosú férfi 2022 feb-
ruárjában nyolc különböző sér-
tett területéről is vágott ki és
tulajdonított el akácfát, össze-
sen több mint 8 köbmétert,
közel 135.000 forint értékben.
A vádlott a kivágott fát saját
lakóhelyére vitte.

„Műtét” felforrósított kapával
– avagy a gyűrűsi lólopás

2022 júniusában pedig egy
gyűrűsi lótenyésztő ingatlan-
járól kisteherautóval a lakóhe-
lyére szállított egy Hucul faj-
tájú, egymillió forint értékű
lovat, azért, hogy azt eladja.
Ennek érdekében, a ló erede-
tének elfedése céljából a ló
hátsó lábán az azonosítását
szolgáló számot egy felforró-
sított kapával, érzéstelenítés
nélkül, szakszerűtlenül, férfi
tenyérnyi részen kiégette, a ló-
nak ezzel indokolatlan, és
nagymértékű fájdalmat okoz-
va. A vádlott a ló szakszerű
ellátásáról az égetést követően
sem gondoskodott, ezért ma-
gatartása alkalmas volt arra,
hogy a ló maradandó egész-
ségkárosodását vagy pusztulá-

sát okozza, és az állatnak
különös szenvedést is okozott.
A vádlott ezt követően isme-
rősétől kért segítséget a ló ér-
tékesítéséhez, aki nem tudva a
ló eredetéről, segített a vád-
lottnak az állatot egy másik
lóra elcserélni. A nyomozó ha-
tóság a lovat végül több cserét

és eladást követően foglalta le,
és adta ki eredeti tulajdonosának.

A Zalaegerszegi Járási
Ügyészség többrendbeli lopás
bűntette és állatkínzás bűntette
miatt emelt vádat a férfivel
szemben, melyben felfüggesz-
tett börtönbüntetés kiszabását
indítványozta.”

Hogy mi lett a többi lóval? Homály fedi a történetet…

Fotó: ZalatájFotó: Zalatáj

Érdeklõdni lehet: 92/596-936,
8-12 óráig, illetve 30/378-4465.
Érdeklõdni lehet: 92/596-936,

8-12 óráig, illetve 30/378-4465.

HirdetésszervezõketHirdetésszervezõket
keresünk a megye minden részébõl!keresünk a megye minden részébõl!
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További képek honlapunkon láthatók.

www.boorkofarago.hu

Gránit, márvány síremlékekGránit, márvány síremlékek

Síremlék Akció a környék legnagyobb választékával.
I-es Gránit fedett 695.000Ft-tól

Ajándék feliratozással és egy darab vázával.
II-es Gránit fedett 890.000 Ft-tól

Ajándék feliratozás, vázával mécsestartóval.
Olasz táblás anyagból.

23 éves szakmai tapasztalattal.

Síremlék Akció a környék legnagyobb választékával.
I-es Gránit fedett 695.000Ft-tól

Ajándék feliratozással és egy darab vázával.
II-es Gránit fedett 890.000 Ft-tól

Ajándék feliratozás, vázával mécsestartóval.
Olasz táblás anyagból.

23 éves szakmai tapasztalattal.

06/30/556-9092

Megtekintéshez telefonos

egyeztetés szükséges.

06/30/556-9092

Megtekintéshez telefonos

egyeztetés szükséges.

Böõr Kõfaragó Kft. PacsaBöõr Kõfaragó Kft. Pacsa

Július 1-jétől, ha nincs fellelhető örököse az elhunytnak,
akkor a belföldi ingatlanja és az ott található ingóságok is a
települési önkormányzaté lesznek.

Örökös híján nem az állam, hanem az ingatlan fekvése
szerinti települési önkormányzat örököl. Aki szeretné meg-
előzni, hogy a hagyatéka később jogvitákat okozzon, vég-
intézkedéssel maga döntheti el, kinek szánja az egyes vagyon-
tárgyakat.

Az új szabályozás célja, hogy az elhunytak ingatlan-
vagyonát az önkormányzatok a helyi közösségek érdekeire
fordíthassák, valamint az örökséget terhelő kötelezettségek,
mint például a jelzáloghitel teljesítése is hatékonyabban ke-
zelhető legyen.

Az önkormányzatnak lehetősége van visszautasítani az
örökséget; ekkor az állam mint szükségképpeni törvényes
örökös örököl. Automatikusan az állam lesz az örökös abban az
esetben is, ha az elhunytnak egyébként vannak örökösei, de
mindannyian visszautasították az örökséget, például a hagya-
tékot terhelő adósságok miatt. Az állam mint törvényes örökös,
nem utasíthatja vissza az örökséget.

Az önkormányzatok is örökölhetnek

Újabb botrányos helyzet
van kialakulóban Nagykani-
zsán Balogh László. Erre utal
polgármester közösségi olda-
lán megjelent nyílt levél, ami a
Kanizsa Aréna csődközeli
helyzetét jelzi:

„Tisztelt kanizsaiak!
Csődközeli helyzetbe so-

dorta a Kanizsa Arénát a vá-
rost vezető baloldali ÉVE-
frakció. Fodor Csabáék még
májusban döntöttek a létesít-
ményt működtető cég felszá-
molásáról és az ügyvezető
azonnali menesztéséről. A je-
lek szerint azonban – annak
ellenére, hogy több jogot vég-
zett képviselő ül a frakcióban
– a jogi következményekkel
nem számoltak…

A Kanizsa Aréna új ügy-
vezetője, s egyben végelszá-
molója, Karácsony Károly le-
vélben fordult hozzám, mely-
ben a cég fizetőképességének
megőrzése érdekében az ere-

Dr. Fodor Csabáék a bosszú csapdájában?
Csődközelben a Kanizsa Aréna

deti ütemezéstől eltérve 22,5
millió forintos támogatást kért.

Az önkormányzat azonban
sajnálatos módon nem tud a
kérésnek eleget tenni, mivel a
helyi rendelet szerint nem ad-
ható önkormányzati támoga-
tás, amennyiben végelszámo-
lási eljárás van folyamatban
egy cég ellen, és a meglévő
támogatási szerződéstől is kö-
telezően el kell állni ebben az
esetben. Mindez pedig azt je-
lenti, hogy az idén eddig ki-
fizetett pénzt (45 millió forin-
tot) is vissza kell utalnia a lé-
tesítményt üzemeltető kft.-nek.

Joggal merül fel a kérdés:
ezzel nem számoltak Fodor
Csabáék?! Vagy az ÉVE-frak-
ció tagjait teljesen elvakította a
politikai bosszú, s csak az
vezérelte őket, hogy végleg
tönkretegyék az amúgy rend-
kívül sikeres rendezvényeknek
helyet adó Kanizsa Arénát?!
Csak azért, mert a létesítményt

Távolban a Kanizsa Aréna. Távolban a megoldás is?

Fotó: MTI/Varga GyörgyFotó: MTI/Varga György

a Fidesz-kormány építtette a
kanizsaiaknak?!

Elkeserít, hogy Fodor Csa-
báék politikai céljaik megvaló-
sítása érdekében veszélyezte-
tik a Kanizsa Aréna létét, s az
ott dolgozók megélhetését. Bi-
zonytalanságba sodorták a bér-
lőket, a már lekötött rendezvé-
nyek szervezőit, s azokat a
sportegyesületeket is, melyek
otthonra leltek az Arénában.

Bízom benne, hogy az
ÉVE-frakció tagjai felülkere-
kednek önös politikai érdekei-
ken, és sikerül a fennálló hely-
zetet mindenki számára meg-
nyugtató módon rendezniük!

Amennyiben meggyűlik a ba-
juk a feladattal, a Fidesz-frak-
ció szívesen segít a probléma
megoldásában.

Balogh László
Nagykanizsa MJV

polgármestere”
* * *

Természetesen megkeres-
sük ebben az ügyben is dr. Fo-
dor Csabát, az ÉVE frakcióve-
zetőjét, aki nemrég ígéretet tett
arra, hogy augusztus végén,
szeptember elején egy átfogó
interjú keretében válaszol kér-
déseinkre a frakció eddigi vá-
rospolitikájával kapcsolatban.

Ekler Elemér
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Várom régi és leendő megrendelőimet:

Farkas Tibor pálinkafőző mester

Nagylengyel

Telefon: 30/586-3090

• • • •Bérfőzés Kereskedelmi főzés Palackozás Értékesítés

A főzési díj bruttó 2000 Ft/l

Nálam az 40-50 l pálinkának a főzési ideje 10-12 óra,

nem egylépcsős rendszerben, hanem hagyományos módon,

kétszeri lepárlással és egy új, korszerű technológiával.

Mert a minőségi, jó, zamatos pálinkához idő kell és a

mester több, mint 40 éves tapasztalata!

2023. szeptember 29-én,
pénteken, 11 órakor Zalaeger-
szegen rendezik meg a Városi
Polgármesterek Találkozóját.
A részletekről dr. Oltványi Ta-
más főszervezővel tartott saj-
tótájékoztatót ,Balaicz Zoltán
a vármegyeszékhely vezetője.

– A program Magyaror-
szág egyik legnagyobb múltú
önkormányzati rendezvénye,
idén 28. alkalommal kerül rá
sor. Tavaly Komárom volt a
helyszín, 2021-ben pedig Szar-
vas, ahol átvehettem az Év
Polgármestere elismerést –
mondta a polgármester.

A helyszín a Zala ZONE
Járműipari Tesztpálya konfe-
renciaterme lesz, itt adják át a
2023-as Év Polgármestere, Év
Alpolgármestere és Év Jegy-

Zalaegerszeg lesz a házigazda
zője elismeréseket. A jelöl-
tekre augusztus 1-je és 31-e
között lehet majd voksolni
a www.szferaeuropa.hu hon-
lapon.

Az eseményre számos te-
lepülésről érkeznek városve-
zetők, továbbá Zala vármegye
valamennyi településének kül-
döttét is várják, akik megis-
merkedhetnek Zalaegerszeg
múltjával, továbbá a jelen fej-
lesztéseivel és a jövőt formáló
innovatív beruházásokkal is.
Az esemény fővédnöke dr.
Pintér Sándor belügyminisz-
ter, előadást tart Dukai Miklós
önkormányzati államtitkár,
Nagy Bálint közlekedési ál-
lamtitkár és Prof. Dr. Palko-
vics László elnök-vezérigaz-
gató is.

Sajtótájékoztatón számoltak be az eseményről.

Tizennégy évi zalaeger-
szegi szolgálat után elhagyja a
vármegyeszékhelyt Ocsovai Gá-
bor Grácián ferences atya, a
Jézus Szíve (olai) templom
plébánosa.

A Zalaegerszegen mél-
tán népszerű pap Budapest-
ről, a pasaréti ferences temp-
lomtól 2009-ben érkezett
Zalába.

A búcsúzó plébánost fo-
gadta , Zala-Balaicz Zoltán
egerszeg polgármestere, aki
így köszönt el tőle közösségi
oldalán:

Távozik Zalaegerszegről Grácián atya
„Grácián testvértől a Za-

laegerszegért Díjas Buktáné dr.
Hetesi Magdolnával közösen
búcsúztunk el a Városházán.
Biztosak vagyunk benne, hogy
a Zalaegerszeget ábrázoló kép
Szegeden is a szobája falát fog-
ja díszíteni és rátekintve sokat
gondol majd ránk, mint ahogy
nekünk is hiányozni fog a min-
dig kedves, optimista, hitet és
reményt sugárzó személyisége.”

Grácián atya új állomás-
helye . Utóda plébános-Szeged
ként eddigi káp-Kis Kornél
lán lesz.

A búcsú pillanata. A zalaegerszegi, zalai hívek jó szívvel gon-
dolnak vissza Grácián atyára.

Fotó: Balaicz Zoltán FB-oldalaFotó: Balaicz Zoltán FB-oldala
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1968-ban a labdarú-ZTE
gócsapata bajnok lett az NB II
Nyugati-csoportjában, s így
feljutott az NB I B-be.

A 55 évvel ezelőtti siker
részleteit felidéző kiadvá-
nyunk ismét kapható szer-
kesztőségünkben.

A Bajnokcsapat 1968 cí-
mű albumunk 1500 forintért
megvásárolható szerkesztősé-
günkben (Zalaegerszeg, Kosz-
tolányi tér 1/B. 1/3, hétköznap
8-12 óráig), vagy postai után-
véttel.

Ugyanitt további ZTE-si-
kereket megörökítő kötetek is
kaphatók.

Érdeklődni a zalataj-
kiado@gmail.com, zalataj@zel-

A zöld-fehér ZTE-bajnokcsapat
Az 55 évvel ezelőtti siker története

kanet.hu e-mail címen, vagy a
92/596-936-os telefonszámon
lehet hétköznap 8-12 óráig.

Egerváron ipari területek (Hrsz: 501/1, 501/2, 501/3, 501/4,
501/5, 501/6, 501/7, 501/8, 501/9) bérbe adók!

További információk a polgarmester@egervar.hu címen, és a
+36-30/335-47-40 számon kérhetők.
Jelentkezni 2023.július 30-ig lehet!

Ipari területek bérelhetők
Egerváron

Egy héttel 84. születés-
napja után meghalt dr. Villányi
Antal, a Zala vármegyei, zala-
egerszegi kosárlabdaélet meg-
határozó egyénisége, aki a
sportág országos vezetésében
is jelentős szerepet töltött be.

Dr. Villányi Antal Buda-
pesten született. 1963-tól
1971-ig volt a ZTE játékosa,
később edzője, majd szakosz-
tályvezetője. Utóbbi funkciója
időszakára esik a ZTE férfi
együttesének első bajnoki cí-
mének megszerzése 1988-ban.

Hosszú ideig töltötte be a
Zala Vármegyei Kosárlabda
Szövetség főtitkári funkcióját,
tagja volt a Magyar Kosárlab-
dázók Országos Szövetsége
elnökségének. Jelentős szerepe
volt a Göcsej Kupa nemzet-
közi torna elindításában, ame-
lyet 54. alkalommal rendeznek
hamarosan. „Civilben” a Szám-
viteli Főiskola docenseként
oktatta a fiatalokat.

Emlékezés dr. Villányi Antalra
Dr. Villányi Antalt 2023.

június 27-én a Zala Vármegyei
Kosárlabda Szövetség örökös
elnökének választották.

Nyugodjon békében!
Ekler Elemér

***
Dr. Villányi Antalra emlé-

kezve felidézzük azt az inter-
jút, amit az 1988-as bajnoki
cím megszerzése után ké-
szítettünk vele:

– Hogyan kezdődött?
– Úgy tűnt, hogy egy sú-

lyos betegség, egy fiatalkori
hepatitis, végérvényesen derék-
ba töri játékospályafutásomat,
hiszen 1956 májusában az or-
vosok eltiltottak a sportolástól.
Két éve kosaraztam a Z. Épí-
tők színeiben. Bevallom: elsír-
tam magam. Közben elvégez-
tem a tanárképző főiskolát,
egészségi állapotom is jelentő-
sen javult, s miután az orvosok
is másképpen ítélték meg ak-
koribban már a korábbi beteg-
séget, újra edzésbe állhattam.
A ZTE színeiben. Több éve
próbálkozott akkor már a
csapat az NB II-be jutással,
de nem sikerült. Mit ad
Isten: abban az esztendőben
feljutottunk. Természetesen
ez nem az én érdemem
volt, bár mindent elkövettem a
siker érdekében. Nagyszerűen
szerepeltünk a második vo-
nalban, egy győzelmen mú-
lott, hogy nem kerültünk az

első hat helyezett közé az
abszolút összesítésben, ami az
NB I-es jogot jelentette volna.

– Megismerte az edzői kis-
paddal járó örömöket és gon-
dokat is…

– Itt valóban vegyes volt a
kép. A Volánnál, pontosabban
az Előrénél kezdtem. NB II-ig
jutottunk, aztán hívott a ZTE.
Igent mondtam, annak elle-
nére, hogy nem egy szerencsés
időszakban kerültem oda. Ama-
tőr körülmények között mű-
ködtünk, ki is estünk a má-
sodosztályból. Fiatalokkal az-
tán sikerült a visszajutás. Egyre
népszerűbb lett a sportág a vá-
rosban, a Zalaegerszegi Építők-
nél sokat áldoztak a kosárlab-
dára. A fúzió után már csak idő
kérdése volt az NB I-be jutás.

– Szakosztályvezetőként is
tevékenykedett a ZTE-nél…

– Az 1986-ban elért máso-
dik helyezés után a következő
bajnokságban csak ötödik lett

a csapat. Magyarázni lehetett
ezt a helyzetet, de elfogadni
nem. Felkértek, hogy vállaljam
el a szakosztály vezetését. Jó
szakmai vezetés, kiváló csapat,
kemény munka jellemezte ezt
az időszakot, noha a körülmé-
nyek nem voltak rózsásak,
hiszen anyagi nehézségekkel
küzdöttünk. Az 1988-as siker,
a bajnoki aranyérem össze-
tevői a következők voltak: a
játékosok nagyon akarták a si-
kert, a szakmai vonal ezt a tö-
rekvést maradéktalanul segítet-
te, s ott volt a „hatodik játé-
kos”, a csodálatos közönség. Eb-
ben az évben a bajnoki arany-
érem mellett a ZTE birtokába
került a Népköztársasági Kupa
és a Duna Kupa is. Ez a kitűnő
eredmény Zalaegerszeg sikere
volt, mindazoknak a munkája
benne volt, akik évtizedeken
keresztül a sportágért ügyköd-
tek a városban, a megyében.

E.E.

A ZTE NB II-es csapatának edzőjeként.

Fotók: Zalatáj archívumFotók: Zalatáj archívum
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Örvendek, hogy a labdarú-
gó Európa-bajnoki selejtező utób-
bi fordulójának fő híre nem
Cristiano Ronaldo 200 váloga-
tottságának világgá kürtölése lett,
meg az újabb rekord fölötti
csodálat (szinte csöndben esett
meg a dolog), ám hiszem, hogy
a tény mégis a futball törté-
netéről való meditáció alkalma
lehet. Emlékszem, a múlt év
végi, CR7 számára kudarcos-
nak nevezhető világbajnokság
után azon morfondíroztak szá-
mosan, hogy az önmagán túl-
nőtt „brand”, a vesztes negyed-
döntővel a 196. válogatottsá-
gát „jegyző” játékos eléri-e a
200. mérkőzését, avagy ki me-
rik-e hagyni végleg, szükség
van-e reá még, segíti vagy
akadályozza-e immár a többie-
ket – és így tovább.

Egy szó, mint száz: szövet-
ségi kapitány-csere lett a por-
tugáloknál, az új edző számít
rá, a kétszáz összejött, s hol a
történet vége, nem tudható.
„Addig maradok, amíg úgy
gondolom, megérdemlem!” Még
az izlandi, a 200. mérkőzése
előtt mondta ezt emberünk, s a
mondat csipetnyi rosszindulat-
tal öntelt kijelentésként is ol-
vasható (tudniillik: meddig
van helyem a csapatban, én
mondom meg majd!), mert
hogy ő nem fog félreállni, le-
mondani, abban biztosak le-
hettünk mindannyian. Lelke
rajta, hiszen lassuló játéka lát-
tán nem nekünk, magyaroknak
kell mérgelődnünk, ameddig
meg címekben, trófeákban, min-
denféle meccsszámban, gólok-

Mit ér a kétszáz?
ban (számszakilag) eljutott,
senki emberfia nem veheti tőle
el. Azt sem, hogy ő a futball
históriájának első hivatalos
kétszázszoros (férfi, mert a
nők közt van, aki a három-
százat is jócskán meghaladta)
válogatott játékosa, s ez így is
marad mindörökre.

Másvalami érdekelne en-
gem. Biztos-e, hogy egy pá-
lyafutás (trendi szóval: karrier)
értékéről, minőségéről a leg-
többet mindig, minden körül-
mények között a számok mond-
ják el? Biztos-e, hogy aki több
gólt szerzett (sőt, több gól-
passzt jegyzett, osztott ki),
több trófeát gyűjtött be csapa-
tával (inkább: csapataival, il-
letve: topcsapataival), több
BL-meccse van, több váloga-
tottságig ért, az jobb is (volt) a
másiknál egyértelműen? Tu-
dom, az utóbbi három, s főleg
egy-másfél évtized labdarúgá-
sa az informatikai robbanás
uralmának köszönhetően min-
dent „statokban” mér, s e
trendbe belenőttek hisznek is
az egészben, ha e sodor tör-
vénye – pláne az előrejelzésre,
a tervezhetőségre nézvést –
eléggé relatív, akkor is. A ki
hányat, hányszor, mennyit és
mennyiért (transfermarkt) lett
az egyedüli módi, ami igaz is
meg nem is természetesen,
ahogy a játék újabb históriája
bizonyíthatja bármikor, ám
hogy ez az agresszív szem-
lélet úrrá lett rajtunk, még a
nyelvünkben is tapasztalha-
tó, az említett karrier, a mo-
tiváció vagy a „büszke va-

gyok” mániákus ismételgetésé-
ben például.

Megvallom: amikor Dzsud-
zsák Balázs búcsúmeccse kap-
csán irgalmatlan vita kereke-
dett, igen elszomorodtam. Mert
az alkalmat természetesen meg-
érdemelte, ám nem lehetett
nem érzékelni, hogy a 109.
válogatottság esélye (amivel
egyedüli magyar csúcstartó
lett) mennyire fontossá vált.
Hát ennyivel több a 108-nál a
109, a „rekord” a méltóságnál
is többet ér? Fantáziálni kezd-
tem. Mi lenne, ha Dzsudzsák
előállna, s azt mondaná: nem,
köszönöm, nem akarok így
Király Gábornál többnek lát-
szani! Nyilván elképzelhetet-
len ma ez, de a nyírlugosi srác
igen nagyot nőtt volna a sze-
memben, ha megteszi. S mi
történt aztán? Dzsudzsák neve
mellett a magyar válogatott-
sági rekorder szókapcsolat,
mint valami ephitheton ornans
jelenik meg rendre azóta.
Mintha ez a szám (109) ér-
dembeli többlet lenne, pedig
nem az, tény csupán, ami a
statisztika illetékességének kö-
rébe tartozik.

Lehet-e akár abszolút, akár
relatív értékmérő egy nemzeti
válogatottban játszott mérkő-
zések száma tehát? Az általam
látott „legjobbakra” nézve azt
tapasztalom, hogy Pelé 92-
szer, Beckenbauer 103-szor,
Maradona 91-szer, Cruyff pe-
dig – ezért meg azért – mind-
összesen 48-szor volt váloga-
tott. A négyből három még a
százat sem érte el, a szemem-
ben – az emlékeimre, a tőlük ka-
pott élményre és futballtörténe-
ti szerepükre nézve – mégis
meghaladhatatlanok ők, noha,
mondjuk, egyetlen BL-meccset
sem játszhattak ugyebár.

Lehet a válogatottság szá-
mának jelentősége, sőt némi
mitológiája is, ezt persze elis-
merem. Gyermekkoromban, a

játékra csodálkozásom idején a
száz volt a bűvös határ, s még
sokáig így maradt. Tudtam
például, hogy Bozsik Cucu
személyében nekünk is van
százasunk – a később hivata-
lossá „ütött” Libanon elleni
1956. februári meccset nem
figyelembe véve –, örültem
ennek, s még a külföldi szá-
zasokat is próbáltam számon-
tartani alighanem. Azt, hogy
az angol Billy Wright (akit
Puskás a cselével '53-ban a
lelátóra küldött) volt '59-ben
az első, s hogy Bozsik e sor-
ban a harmadik, tudtam ti-
zenkét évesen, de hogy ez ér-
tékmérce lenne, nem jutott
eszembe akkor se már. Ma-
gyarul: nem gondoltam, hogy
Bozsik – csak ezért – Puskást
vagy Kocsist a legjobbak
sorában is megelőzi.

Annak, ki hány válogatott-
ságig vitte – egy magas szint
fölött – igen sok oka lehet.
Mert mondjuk – ha nincs '56 s
ami utána jött – a százat
Puskás elérte volna alighanem
(még ha hamarabb befejezi,
akkor is), s a társai közt legif-
jabb Kocsis is talán. (Félve
mondom, mert tiszteletlenség-
nek tetszhet: Bozsik százados-
sá avatása – több be- és le-
cseréléssel '61-ben – egy
„összetettebb” terv része is
lehetett. Nevezetesen a '60-ban
nagy idényt futó, „majdnem”
aranylabdás Puskás és a
körülötte kialakuló mítosz
ellensúlyozásának honi óhaja.)

S emlékezhetünk: Grosics
(86), akit előbb egy, később jó
másfél évre elmeszelt a poli-
tika, vagy Albert (75), aki '69-
ben sérült meg végzetesen,
mennyit sóhajtozott az elma-
radt száz miatt, no meg a hu-
szonháromnál brutális lábtörés
miatt elakadó Rudas Ferenc
korosabb szurkolói is, noha az
utóbbi esély inkább a fantáziá-
lás világába tartozott. (Ehhez –

Cristiano Ronaldo legújabb csúcsa legyen a kvízjátékok
tárgya csupán.

Vajon hogy vélekedett volna a közvélemény, ha Dzsudzsák
Balázs azt mondja: nem akarok így Király Gábornál többnek
látszani!

Fotó: Nemzeti SportFotó: Nemzeti Sport

Fotó: HírnavigátorFotó: Hírnavigátor
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Tájékoztatjuk Tisztelt Ügyfeleinket, hogy a Miniszterelnök-
ség kezdeményezésére továbbfejlesztették a Kormányhivatali
Központi Időpontfoglaló Alkalmazást (KHKIA). A KHKIA rend-
szer lehetővé teszi az ügyfelek számára az egyes ügykörökre
történő előzetes bejelentkezést és időpontfoglalást az előzete-
sen kijelölt földhivatali, egészségpénztári ügyfélszolgálatokon,
valamint a közlekedésfelügyeleti vizsgasorokon.

Felhívjuk a figyelmet, hogy a közlekedésfelügyeleti vizsga-
sorok esetében az időpontfoglalás az ügyfelek számára köte-
lező, melyet tehát 2023. június 28-tól a https://khkia.kh.gov.hu
oldalon, az ügyfélkapuval történő belépéssel elérhető internetes
felületen keresztül lehetséges megtenni a Zalaegerszeg, Zrínyi
út 101/a szám alatt működő vizsgaállomásra. A vizsgaállomá-
son jelenleg csak készpénzes fizetés lehetséges.

Fontos tudni továbbá, hogy a közúti járművek műszaki
vizsgáztatására történt időpontfoglalás véglegesítése után nincs
lehetőség a rögzített adatok módosítására, illetve a foglalás
törlésére. Vizsgára kizárólag csak a foglaláskor berögzített al-
vázszámú járművel lehet megjelenni.

A „Közúti jármű forgalomba helyezésének engedélyezése
3,5 t felett Közúti jármű forgalomba helyezésének enge-” és a „
délyezése 3,5 t alatt” megnevezésű ügykörök esetében a fogla-
lás véglegesítéséhez szükséges a forgalmi engedély minden
lapjának, valamint a jármű tulajdonjogát igazoló dokumentum-
nak a feltöltése is. Új járművek esetében a forgalmi engedély
helyett a jármű műbizonylatát, az úgynevezett CoC okmányt
kell mellékelni. (Elfogadható formátumok: pdf vagy jpg kiter-
jesztés). Nem beazonosítható dokumentumok csatolása esetén
a foglalás törlésre kerül.

Kérjük továbbá, hogy a műszaki vizsgálatra a jármű szár-
mazási és tulajdonszerzési okmányait, valamint a műszaki iga-
zolásait eredetiben szíveskedjenek magukkal hozni.

Zalaegerszeg, 2023. 06. 28.
Zala Megyei Kormányhivatal Közlekedési, Műszaki

Engedélyezési és Fogyasztóvédelmi Főosztály
Műszaki Engedélyezési Osztály

Tájékoztatás időpontfoglaló
rendszer bevezetéséről

egy meccset sem mulaszt-
va – '58 nyaráig, harminchét
éves koráig kellett volna
játszania.)

Volt hát a száznak az öt-
venes-hatvanas évektől rang-
képző mítosza, aztán néhány
évtized múltán – a játék első
nagy üzleti-mediális szökke-
nését követően meglódult a
százasok száma – egyre ke-
vesebb. Egyre többen lettek a
vébére, majd a '60-ban star-
toló Eb-re nevezettek, főleg
'90 után (a világbajnokságra
'54-ben 45, '74-ben 99, 2010-
et követően 200 csapat ne-

vezett), nőtt a mérkőzésszám,
s tágult a világ közben. Én –
egyre fegyelmezetlenebb fut-
ballimádóként – csak Matt-
häus 150-e nyomán, 2000-ben
figyeltem föl arra, hogy ez az
irdatlan mennyiség az első
helyre már nem elég, s hogy
valamely arab labdarúgó ve-
zeti a rangsort, akinek a nevét
se hallottam addig. S mi van
azóta? A százasok az ötszázat
is meghaladják, sok a 160-
170-es, s egyre több a „nem
szakosnak” ismeretlen afrikai,
ázsiai futballista. Jellemző,
hogy a most kétszázig érő
CR7 mögötti helyeket nem
európai (de nem is dél-ame-
rikai vagy ott játszó) futbal-
lista foglalja el, az ismer-
tebbek közül a spanyol Sergio
Ramos 180-nal hatodik a
listán.

Mi, magyarok, akik tör-
téneti folyamattól is determi-
náltan képtelenek lettünk a
hatvanas évekbeli fordulatra
reagálni, ebben is lemarad-
tunk. Nálunk máig mitikus
magasságot jelent a száz, amit
elfogadok, csak értékmérőnek
ne tekintsük, ezért fohászko-
dom. Hogy a húsz több, mint
a kettő, a hetven, mint a har-

mincvalahány, igaz persze ál-
talában, de hogy ki érte, éri el
a százat (a kétszázat), ki nem,
ezen viaskodni nem érdemes.
A ki a (magyar) rekorder
problémán meg főleg nem!
Garaba Imre (82) és Fazekas
László (92) szavait olvastam
jó érzésekkel egykor. Legyen
csak Bozsik százas, hiszen hol
vagyok én attól, amit ő
képviselt!

Ha az ember a pőre szá-
mokkal mérhető sikerrel sza-
kítani tudna (nem tud, a fi-
zetésben sem) tán így illene
gondolkodnia. Balczó András

mondta régen, a Vigilia 1978.
nyári számának hasábjain a
nagy sikerű film (Küldetés)
tapasztalatai kapcsán. A cél
csak egy lehet: a centikkel,
pontokkal, forintokkal mérhe-
tő eredménytől eljutunk-e a
centikkel, pontokkal, forin-
tokkal (s gólokkal, trófeákkal,
eurómilliókkal, válogatottsági
számmal, teszem hozzá) nem
mérhető eredményig. A mon-
dat metafizikai telítettségét
nem tudom, hányan érzékel-
ték akkor, de hogy mi, az e
világi rekordok bűvöletében
élő, a vitákban egymást gyil-
kolni képes gyarló utódok el-
gondolkozhatnánk a szava-
kon, abban biztos vagyok.

Cristiano Ronaldo legújabb
csúcsa (ahogy Dzsudzsáké is)
pedig legyen a kvízjátékok
tárgya csupán. A futball cso-
dája – változzék bár az idő –
nem a „statok” dimenziójában
búvik meg ugyanis.

N. Pál József
Nemzeti Sport

(N. Pál József József At-
tila-díjas irodalomtörténész,
kritikus, egyetemi adjunktus
[ELTE]. Pethőhenyén szüle-
tett, Zalaszentivánon él – a
szerk.)

Johan Cruyff csupán 48-szor volt válogatott, mégis a világ
egyik legjobb labdarúgójának számít.
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